
Zapisnik 16. sjednice Upravnog vijeća 

Gradske knjižnice Marka Marulića u Splitu 

održane 21. prosinca 2022. u 13:30 sati, u uredu ravnateljice, Središnja knjižnica, Ulica slobode 

2, Split. 

Nazočni: predsjednica UV Mirta Matošić, članovi UV Karmen Borković, Ema Kojundžić, 

Renata Vojvodić, Ivan Triva te ravnateljica Grozdana Ribičić i Jelena Grgić, tajnica Knjižnice 

 

 Dnevni red:  

1. Usvajanje dnevnog reda 15. sjednice, (privitak 1.) 

2. Usvajanje Zapisnika 14. sjednice UVGKMM, (privitak 2.) 

3. Izvještaj rada za protekli mjesec 

4. Razno 

 

Ad 1. 

Članovi Upravnog vijeća GKMM Split jednoglasno su usvojili Dnevni red 16. sjednice 

Upravnog vijeća GKMM Split, KLASA: 003-06/22-01/43, URBROJ: 2181-237-05/22-579. 

Ad 2. 

Članovi Upravnog vijeća GKMM Split potom su jednoglasno usvojili Zapisnik 15. sjednice 

Upravnog vijeća GKMM Split, KLASA: 003-06/22-01/44, URBROJ: 2181-237-05/22-580. 

Ad 3. 

Izvještaj rada za protekli mjesec  

Bibliobus 

Ravnateljica je izvijestila članove Upravnog vijeća kako su sva stajališta koja su u dogovoru s 

čelnicima mjesta i općina planirana, obiđena Neka su otpala jer nisu pogodna za okretanje 

vozila od 12 m. Slijedi kreiranje bibliobusne mreže s vremenskim rasporedom i potpisivanje 

ugovora o suradnji s općinama. Dalmatinska zagora će biti dobro pokrivena bibliobusnim 

stajalištima. Slab, gotovo nikakav odaziv smo imali  iz primorskih općina/mjesta. Predsjednica 

je upitala da li korisnici bibliobusa u tim općinama/mjestima dolaze s autom do tog stajališta i 

kako će oni biti upoznati kad će točno biti na tom stajalištu. Ravnateljica je navela kako se pri 

planiranju stajališta išlo da su, u skladu s postojećom hrvatskom bibliobusnom praksom, 

stajališta u blizini škola, vrtića i drugih važnih objekata u mjestu ili u samom centru mjesta na 

način da je pristup omogućen i olakšan, kao i što sigurniji najvećem broju stanovnika tog 

mjesta. Stoga, neki će doći pješke, neki automobilom jer će znati da je bibliobus uvijek na istom 

mjestu, u isto vrijeme, svakih petnaest dana na predviđenom stajalištu. U kontaktu s čelnicima 

mjesta i njihovim medijima, konstantno ćemo raditi na obavještavanju stanovnika o 

vremenskom rasporedu bibliobusa na stajalištima. U redovitim smo kontaktima s ugovorenim 

dobavljačem bibiobusa i po njihovim zadnjim informacijama unutarnje uređenje bibliobusa je 

pri kraju i bibliobus bi trebao biti isporučen do zadanog roka, 12. siječnja 2023.  Radionice idu 



dobro i po planu. Odrađeno je 21 radionica. Ostalo je još 10.  Odazivi su više nego dobri, 

pogotovo kod male djece. Kao i reakcije na njih. Po njima se vidi da će bibliobus kad krene sa 

svojim sadržajima biti dobro dočekan. U sklopu projekta, s ugovorenom firmom K&K izrađena 

je brošura o važnosti čitanja te se s njima uređuje i ugovoreni spot o projektu i važnosti čitanja. 

Tekst za brošuru su napisale naše kolegice, a ilustrirala ju je Dona Tomić čije ilustracije će biti 

i na naljepnici bibliobusa koja slijedi nakon što bibliobus bude isporučen. Voditeljica projekta 

priprema ZNS5 pa će naplata tih troškova od strane Ministarstva biti u 2023. godini. 

Ravnateljica je istakla u sklopu pokretanja bibliobusne službe važnost redovitog financiranja i 

održavanje bibliobusa na koju se obvezala SDŽ na 5 godina nakon završetka projekta. Za sada 

je SDŽ napravila projekciju godišnjeg održavanja na oko 350.000,00 kuna. Potrebe održavanja 

su složenije pa ćemo dodatno s njima i s čelnicima općina/mjesta raditi na još preciznijim 

projekcijama.  

Besplatni upisi do navršenih 14 godina života 

Od 1. prosinca 2022. započela je treća faza osiguravanja besplatnog upisa za djecu i to sada do 

navršenih 14 godina života. Plan je u sljedećoj godini ići u konkretnije dogovore s vrtićima i 

školama na promociji ove odluke u cilju što većeg broja učlanjene djece u knjižnici. 

 

Proračun 

Prošao je proračun. Za knjižnicu je to vrlo važno da se mogu privesti kraju sve započete 

investicijske projekte (uređenje podruma u Knjižnici Trstenik za potrebe bibliobusne službe i 

spremišta i ventilacije Knjižnice Trstenik, uređenje Knjižnice za djecu i mlade na 

Kili/Mejašima, uređenje Spomen sobe Miljenka Smoje u Knjižnici Žrnovnica...) kao i brojne 

druge planirane, redovite ali i inovativne programe i projekte. U tijeku su brojne aktivnosti da 

se do kraja godine realiziraju planirana sredstva dobivena rebalansom proračuna pa su sve druge 

obveze ostavljene za 2023.godinu. 

 

Godina Miljenka Smoje  

Grad Split je na sjednici Gradskog vijeća sljedeću godinu proglasio godinom Miljenka Smoje. 

Gradska knjižnica Marka Marulića Split ima važnu ulogu u toj godini jer će 14.veljače 2023. 

godine, na Smojin stoti rođendan otvoriti njegovu spomen sobu u Knjižnici Žrnovnica. Riječ je 

o autentičnoj radnoj sobi Miljenka Smoje koju nam je darovao njegov veliki prijatelj Feđa 

Klarić, njegov nasljednik. Idejni projekt vodi ARP studio Dinka Peračića. S obzirom da je 

ostalo malo vremena do otvaranja i s obzirom da su nam odobrena proračunom sredstva za 

njezino uređenje, krenulo se u ubrzane aktivnosti na realizaciji planiranog.  

 

Knjižnica Mejaši 

Napravljen je draft sporazuma o uređenju odnosa između kotara i knjižnice no još uvijek 

čekamo odgovor iz Grada tko je zadužen za uređenje tog sporazuma. Započeti su radovi na 

razdvajanju knjižničnog od kotarskog dijela sredstvima koja su dobivena rebalansom proračuna 

za 2022. godinu te je realizirana nabava dijela namještaja sredstvima koja su planirana od strane   

Ministarstva kulture i medija za 2022.godinu.  

 

Nova sistematizacija u Gradu Splitu 

Služba za društvene djelatnosti sazvala je sastanak sa svim ravnateljima kulturnih ustanova i 

predstavila novine u radu Odsjeka za kulturu na čelu kojeg je došla Marina Kuzmanić Petreš 

koja nas je pozvala na intenzivniju suradnju i učinkovitost. 



 

Uvođenje eura 

Voditeljica računovodstva je pripremila dokument s detaljnim uputama i važnim odredbama 

oko uvođenja eura kao osnovne valute od 1. siječnja 2023. Održan je sastanak na tu temu te 

dogovoren hodogram obveza i aktivnosti. Odlučeno je da će prvih 15 dana prilagodbe, kada je 

moguće dvojno plaćanje i u kunama i u eurima, samo Središnja knjižnica raditi s gotovinom. 

Omogućili smo i QR code i BAR code plaćanje, te svakako korisnici imaju mogućnost i online 

plaćanja. U svim knjižnicama instalirat će se dodatni ZaKi off aplikacija za odgađanje naplate 

zakasnina. 

 

Otkup knjiga ŽMRS 

Na posljednjem sastanku matičara u Zagrebu, Ministarstvo kulture i medija je najavilo pripremu  

novog modela otkupa knjiga na način da neće više Ministarstvo kupovati knjige već će 

pripremati popise, obvezne i preporučne liste, te proslijeđivati sredstva knjižnicama da one 

realiziraju kupovinu prema svojim potrebama. U prvim najavama, velike odgovornosti bi bile 

na matičarima i obvezama prema manjim knjižnicama u čemu su isti detektirali veći broj 

konkretnih problema, kao i dodatan rad u službi obrade i nabave svake knjižnice Nakon 

razgovora i razmjeni mišljenja, Ministarstvo je najavilo u siječnju novi sastanak u proširenom 

sastavu. Bit će pozvani ravnatelji, voditelji nabave i obrade te voditelji računovodstva.  

 
Erasmus natječaji 

Voditeljica kulturnih programa izvijestila nas je o još jednom uspješno prijavljenom i 

odobrenom Erasmus+programu, Klujčna aktivnost 1 (KA122) za područje obrazovanja 

odraslih. Još se čekaju rezultati natječaja za Erasmus akreditaciju u području obrazovanja 

odraslih za period od 2023. do 2027. godine, a što bi značio stabilan izvor financiranja za 

knjižnicu za taj period. 

 

Ad 4. 

Razno 

 

Radno vrijeme za Badnjak i Staru godinu 

Ravnateljica je iznijela članovima Upravnog vijeća kako razmišlja da na Badnjak, 24. prosinca 

2022., i na Staru godinu 31.12.2023., koji dani ove godine padaju u subotu, Knjižnica bude 

zatvorena za korisnike i na taj način neradna za djelatnike. Subotom se inače radi 5 sati prema 

raspoređenom radnom vremenu. S obzirom na to da bi se radilo o trećoj suboti u tom mjesecu, 

(obveza su dvije subote mjesečno) djelatnicima bi to bio opravdan izostanak.   

Predsjednica Mirta Matošić je podržala tu ideju, navela kako Sveučilišna knjižnica ne radi od 

Badnjaka do iza Nove godine, međutim, jedino ne zna kolika posjećenost bude na taj dan od 

strane korisnika. Ravnateljica je navela kako bi uvijek bio određen broj ljudi koji bi došli i da 

smo mi tu zbog korisnika, ali ove godine baš pada na subotu, a inače svi rade skraćeno, i to dan 

prije, a skratiti radni dan koji inače subotom traje 5 sati nema smisla pa joj se čini najbolja ova 

solucija i vjeruje da, nakon što se na vrijeme obavijeste naši korisnici, odluka neće biti s njihove 

strane krivo shvaćena. Isto tako, pripremamo se i za uvođenje eura gdje nas čeka jako puno 

posla nakon blagdana kojih u smislu slobodnih dana baš i nema.  



Članovi Upravnog vijeća podržali su ravnateljicu te su se složili da na Badnjak i Staru godinu 

knjižnica ne radi. 

 

Sjednica je završila u 15:30  

 

           Zapisničarka:                                                                   Predsjednica Upravnog vijeća: 

 

_______________________                                                    __________________________ 

         Jelena Grgić                                                                                      Mirta Matošić 

 

KLASA: 003-06/23-01/2 

URBROJ: 2181-237-05/23-37 

Split, 26. siječnja 2023.  


